申請入院/離院手續/院費

(Application for Admission/Discharge/Fees)

社署資助宿位

Subvention Unit

- 申請人可透過社會福利署轉介及登記輪侯, 再由社署轉介到本院。
- ●經家訪後,如申請人核實符合入院資格,院方便會儘快安排辦理入住手續。
- 因適應或其他個人理由欲離院者,可提早一個月前書面通知院方。
- 院費:按社會福利署院舍收費釐定。
 - Applicant or her relative has to apply to and register with the Social Welfare Department and be placed on the central waiting list
 - · Referred by the Social Welfare Department
 - Our home will assess the case' suitability for admission as soon as possible. The applicant can apply for discharge/transfer by one month's written notice
 - Fees: In accordance with the existing government fee scale.

自負盈虧宿位

Self-financed Unit

- 填妥申請表後通過郵寄、電郵或傳真寄回本院。
- 本院將會稍後致電聯絡評估及安排入住。
- 因適應或其他個人理由欲離院者,可提早 一個月前書面通知院方。
- 院費:視乎申請者身體健康狀況而釐定。
 - Fill in the application form and return by post, email or fax.
 - Our home will assess the case's suitability for admission as soon as possible
 - Applicant can apply for discharge by one month's written notice.
 - Fees: In accordance with the applicant's health condition.

位置圖

Location



公共交通路線

Public Transport

中環: 巴士 bus 4、4X、7、71、91、94 Central 小巴 minibus (往香港仔、華富邨

to Aberdeen & Wah Fu Estate)

灣仔: 巴士 bus 40M、40 Wanchai 小巴 minibus 31

金鐘: 巴士 bus 37A、40、40M、90B

Admiralty 小巴 minibus 31 旺角: 巴士 bus 970、970X

Mongkok 小巴 minibus (往香港仔、華富邨

to Aberdeen & Wah Fu Estate)

尖沙咀: 巴士 bus 973

Tsimshatsui

* 乘港鐵至香港大學站 A1 出口,轉乘小巴或或巴士

聯絡我們

Contact Us

地址 香港薄扶林道 131 號

Address 131 Pokfulam Road, Hong Kong

電話 Tel 2817 1730 或 3159 5408

傳真 Fax 2817 4872

網址 Website www.ebenezer.org.hk 電郵 E-mail cnahome@ebenezer.org.hk

印製日期:11/2017,數量:2000

心 光 盲 人 院 暨 學 校 EBENEZER SCHOOL AND HOME FOR THE VISUALLY IMPAIRED



心光護理安老院

Ebenezer Care & Attention Home



(持有社署殘疾人士院舍牌照) License approved by Licensing Office of Residential Care Homes for Persons with Disabilities, SWD

宗旨及目標 (Aims & Objectives)

心光護理安老院建於景色怡人的山坡旁,環境 幽美寧靜,專為視障長者提供住宿服務,讓她 們能在院內獲得社交、醫療及個人照顧,安享 晚年。

The Ebenezer Care & Attention Home is situated adjacent to a hill slope and in a very quiet and scenic area. We provide residential and holistic care for visually impaired senior citizens to meet their social, health and personal needs so as to facilitate them to have a comfortable and enjoyable homely life.

服務範圍 (Scope of Service)

膳食服務

Meals

每日三餐,並有茶點,為院友提供均衡的營養膳食。

Three meals a day with snacks in between to ensure that the residents can have a nutritious and balanced diet.



護理服務

Medical Care

護士定期安排健康檢查,例如量血壓、驗糖尿、 磅重等,並提供健康輔導及講座。

Daily nursing and health care is performed by our nursing staff to ensure that the residents can receive appropriate nursing and physical care.

小組及特別活動

Groups & Activities

院內提供興趣小組、益智講座、戶外活動、生 日會、節日慶祝等活動;另外亦有熱心團體及 義工定期探訪。除此以外,院方亦安排院友們 每天進行適量運動。

Various interest groups, physical exercises, educational talks of common concern, outdoor activities, birthday parties and festival celebrations are regularly organized throughout the year. The home is frequently visited by enthusiastic volunteers.



個人起居照顧

Personal Care

協助院友適應院舍生活,有需要時提供個人輔導。

To assist the residents in adapting to the home life and to provide necessary counselling to them.

宗教生活

Religious Life

除早、晚禱外,逢週日亦有主日崇拜,由牧師或傳道人主持。

Daily devotions and Sunday service are conducted by pastors and ministers.

名額 (Capacity)

社署資助宿位 Subvention Unit : 35 名 自負盈虧宿位 Self-financed Unit: 10 名

申請入院資格 (Application Criteria)

社署資助宿位

Subvention Unit

- 年滿六十歲或以上女性
- 經註冊眼科醫生證明為視障人士
- 自我照顧能力較差,需要部分護理
- 適合院舍群體生活及無傳染病者
 - Aged 60 or over, female
 - Certified legally blind by a qualified ophthalmologist
 - Incapable of self care
 - No infectious diseases and suitable for communal life



自負盈虧宿位

Self-financed Unit

- 年滿六十歲或以上女性
- 經註冊眼科醫生證明為視障人士或視力 欠佳者
- 自我照顧能力較差,需要部分護理
- 適合院舍群體生活及無傳染病者
 - Aged 60 or over, female
 - Certified legally blind by a qualified
 - ophthalmologist or with poor eye sight
 - Incapable of self care
 - No infectious diseases and suitable for communal life